
Zasedání zastupitelstva v roli studentů  
Dne 22. října 2012 si studenti ze Střední školy diplomacie a veřejné správy z Mostu zahráli na 
zasedání zastupitelstva města Mostu. Cílem této praktické hodiny mělo být přiblížení zasedání 
studentům, jak vypadá ve skutečnosti. Studenti studují veřejnosprávní obor a tak je 
předpokladem, že by se mohli dostat i na radnici města. Zasedání trvalo necelou hodinu, za 
tuto dobu stihli zastupitelé zvolit nového starostu města, zastupitele do jednotlivých výborů 
(finanční, komisní), dále se hlasovalo o rekonstrukci starého kina, postavení nové veřejné 
jezdecké haly a nakonec o zlevnění místní MHD. Studenti se pečlivě a dostatečně dlouho před 
samotném zahájení zasedání připravovali na tento slavný den. Bylo potřeba vytvořit několik 
dnů před uskutečněním pozvánky, ohlášení, program jednání či o čem se bude diskutovat a 
posléze hlasovat, jmenovky, prezenční listiny a nechybělo ani na samotném zasedání 
občerstvení, které připravily dvě děvčata. Zastupitelům při pohledu na sušenky a štrúdl se 
zbíhaly sliny. Když nastal den D, všichni měli strach, jak zasedání zastupitelstva dopadne 
v jejich podání. Před hodinou se upravily lavice ve třídě, postavily se jmenovky zastupitelů na 
stůl s jejich stranou a začalo se. Do místnosti vstoupilo i několik hostů, které hráli též studenti 
z 3. A. Po dobu hlasování vyjadřovali své názory pro a proti k jednotlivým bodům programu. 
Mezi hosty se řadila i paní profesorka Ing. Šárka Šmejkalová, která vyučuje kulturu ve 
veřejné správě a přišla s tímto nápadem, že bychom si mohli zahrát na zastupitelstvo města. 
Tak se i stalo. Po přivítání hostů organizačním týmem dostala prostor bývalá starostka města, 
která řekla několik slov, prostřednictvím jenž děkovala lidem, že ji dali šanci minulé čtyři 
roky být na radnici a bojovat za jejich zájmy. Tuto funkci i obhájila na prvním zasedání. Dále 
se jelo podle programu až do konce. Po skončení akce si studenti spolu s paní profesorkou 
sdělili své pocity z hodiny, jejž proběhla. Celému organizačnímu týmu spadl kámen ze srdce, 
byli rádi, že to dobře dopadlo. Studenti si zkusili, že takové zasedání není lehké, že každá 
funkce obsahuje plnění určitých povinností. Studenti si téže uvědomili, že mnohdy jednání 
trvá i několik hodin, že je těžké něco odhlasovat nebo prosadit. Na závěr studenti považují 
celou akci za velmi podařenou a paní profesorka se už teď těší na další podobnou hodinu opět 
někdy příště.           

 
Na fotce: Hlasování zastupitelů o rekonstrukci místního kina.  


